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Explanatory Note for the Judicial Seminar 2026

The Judicial Seminar 2026 is entitled “Defending media pluralism and the democratic process in challenging times.” There will be four topics: “Media pluralism and the right to information,” “Freedom of information and the competences of the European Union: the case of restrictive measures,” “The integrity of the democratic process and judicial control” and “The free expression of the people’s will as a prerequisite for the protection of a democratic state order.”

A background paper is being prepared by the Court’s Registry, setting out a selection of references to relevant Convention case-law. The document will be accessible via the following link: 

https://www.echr.coe.int/documents/d/echr/seminar-background-paper-2026-eng




Note explicative pour le séminaire judiciaire 2026

Le séminaire judiciaire 2026 a pour titre « Défendre le pluralisme des médias et le processus démocratique face aux défis actuels » et comporte quatre thèmes : « Le pluralisme des médias et le droit à l'information», « La liberté d'information et les compétences de l'Union européenne : le cas des mesures restrictives », « L'intégrité du processus démocratique et le contrôle judiciaire » et « La libre expression de la volonté du peuple comme condition préalable à la protection d'un ordre étatique démocratique ».

Un document préparatoire est en cours d’élaboration par le greffe de la Cour, dans lequel figure une sélection de citations de la jurisprudence pertinente de la Convention. Ce document sera accessible via le lien suivant :

https://www.echr.coe.int/documents/d/echr/seminar-background-paper-2026-fra
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